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ZAPISNIK SA KONSTITUTIVNOG SASTANKA 
KOMISIJE ZA PLANINARSTVO ALPINIZAM I EKSPEDICIJE 

 

Podgorica,16.mart 2015. 

Početak: 14:30 

Završetak: 16:40 

Zapisničar: Miladin Čogurić  

 

Konstitutivnom sastanku su prisustvovali Dragan Bulatović - načelnik, Miladin Čogurić - član i Semir 

Kardović - član. Jednom dijelu sastanka prisustvovao je i Pavle Bandović-načelnik komisije za  

Načelnik komisije Dragan Bulatović je pozdravio prisutne  i u kratkom uvodnom izlaganju upozna ih  sa 

razlozima i tokom  priprema za formiranje Komisije. Nakon toga je predložio sledeći 

 

 Dnevni red 

1. Konstituisanje komisije 

2. Usvajanje Poslovnika o radu 

3. Usvajanje Programa rada komisije 

4. Usvajanje Pedloga  pravlinika o opštoj planinarskoj školi 

5. Razno 

 

Predloženi dnevni red je usvojen jednoglasno. 

 

1.Konstituisanje komisije  

Konstatovano je da postoji Odluka UO PSCG o formiranju Komisije za planinarstvo, alpinizam i 

ekspedicije, kao i  odluka o imenovanju Dragana Bulatovića za načelnika iste. U skadu sa Pravilnikom o 

radu komisija planinarskog saveza,  Načelnik je prethodno  na osnovu konsultacijea sa klubovma i 

kandidatima izvršio izbor članova za Komisiju, pa je na današnjem sastanku  Komisija konstituisana. 

 

 

2.Usvajanje Poslovnika o radu 

Predloženi Poslovnik o radu KPAE je jednoglasno usvojen. 
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3.Usvajanje Programa rada komisije 

 

Dragan Bulatović  se u uvodnom dijelu kratko osvrnuo na trenutno stanje u crnogorskom planinarstvu  i 

ukazao na  značaj koji će imati KPAE za dalji razvoj i unapređenje ove oblasti. Zatim je ukratko 

predložio pravce i prioritete djelovanja po različitim disciplinama iz domena rada KPAE. 

Nakon toga uslijedila je rasprava. Članovi komisije su se na kraju usaglasili  da je, imajući u vidu 

trenutnu situaciju u našem planinarstvu i savremene  trendove u ovoj oblasti, potrebno što prije izraditi 

Strategiju razvoja crnogorskog planinarstva. Navedena strategija treba jasno da definiše razvojnu viziju, 

misiju i ciljeve PSCG, i najefikasnije načine za njihovo ostvarivanje u narednom periodu. PSCG se mora 

ojačati svoje kapacitete, steći veću naklonost i podršku društvene zajednice i izboriti se za  značajniju 

ulogu u sistemu crnogorskog sporta. Takođe, PSCG mora dalje jačati postojeće  razvijati nove partnerske 

odnose sa državom i privredom, naročito u sferi avanturističkog turizma.  KPAE  će u narednom periodu 

predano raditi na stvaranju i unapređenju uslova  za dalji razvoj masovnog planinarstva i specijalističkih  

disciplina visokogorstva i alpinizma.  Posebna pažnja biće posvećena omasovljenju planinarske 

organizacije i  opštem planinarskom školovanju, naročito mladih. Za one koji pokažu želju i talenat 

potrebno je stvoriti uslove da se  dalje usavršavanju u planinarskim disciplinama  visokogorskog 

planinarenja i alpinizma i osposobljavaju za različita zvanja u okviru PSCG. Takođe, KPAE  će raditi na   

stvaranju uslova i uspostavljanju principa za  organizovanje i izvođenje  nacionalnih planinarskih 

ekspedicija. Kako bi se ostvareni rezultati visokogoraca i alpinista  realno vrednovali u okviru PSCG, u 

sistemu crnogorskog sporta i u društvenoj zajednici uopšte, KPAE će predložiti realne kriterijume za 

kategorizaciju ovih sportista.  

 

Program rada i plan aktivnosti za 2015. godinu  su jednoglasno usvojeni. 

 

 

4. Usvajanje Pedloga  pravlinika o opštoj planinarskoj školi 

U uvodnom dijelu Načelnik je ukazao na potrebu i značaj donošenja  pravilnika o opštoj planinarskoj 

školi. U poslednjih 15-tak godina crnogorsko planinarstvo je značajno omasovljeno i na dobrom je putu 

da poprimi dimenzije masovnog sporta. Značajno se povećao broj planinarskih klubova u  i broj  njihovih 

članova, međutim u PSCG  ne postoji organizovan i jedinstven sistem školovanja  članstva koji bi im 

obezbijedio  elementarna znanja i vještine za siguran i bezbjedan boravak u planini, kao i solidnu osnovu 

za dalje usavršavanje u specijalističkim disciplinama alpinizma, sporskog penjanja, visokogorstva i sl. 

Zbog toga KPAE donosi Pravilnik koji  propisuje Program opšte planinarske škole. Pravilnik je urađen na 

osnovu uporednih iskustava zemalja u okruženju, naročito Hrvatske, prilikom čega je Komisija vodila 

računa o našim specifičnostima. KPAE će u narednom periodu pružati logističku i drugu pomoć 

kubovima/društvima  oko implementacije Pravilnika,  kako bi već od naredne jeseni imali prvu generaciju 

polaznika škole. U međuvremenu će Komisija   i  odabrati  adekvatnu stručnu literaturu. 

 

Nakon obavljene rasprave koja je rezultirala sa nekoliko korekcija u tekstu Pravilnika, isti je jednoglasno 

usvojen. 
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5. Razno 

U okviru ove tačke dnevnog reda bilo je riječi o  koordinaciji aktivnosti na relaciji KPAE- planinarski 

klubovi/društva. Zaključeno je da se sa normativnima aktima sa današnjeg sastanka, nakon što budu 

verifikovani od strane UO PSCG, upoznaju svi klubovi/drušva i pozovu da ih primjenjuju. Usvojeni 

dokumenti će preko kancelarije Saveza biti dostavljena svim klubovima/društvima i postavljena na web 

portalu PSCG u dijelu prostora predviđenog za KPAE. KPAE stoji na raspolaganju za svaku vrstu pomoći 

i saradnje.   

Miladin Čogurić je predložio da  se prva opšta planinarska škola bude u organizaciji KPAE i da u njoj 

uzmu učešća svi klubovi/društva, te da bude održana u nekom od planinarskih domova u trajanju od 5-6 

dana u kontinuitetu. Ovaj predlog je jednoglasno prihvaćen.  

 

 

 

        Zapisničar          Načelnik 

   Miladin Čogurić                                                                                          dr Dragan Bulatović 


